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Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Peter Danielsson 

om rätten att teckna kollektivavtal 

Sedan en längre tid pågår en principiellt viktig konflikt i flera av Sveriges hamnar.  I grunden handlar 

det om rätten för Svenska Hamnarbetarförbundet att få teckna kollektivavtal för sina medlemmar. 

Något som arbetsgivarparten hårdnackat motsätter sig. 

När man granskar konflikten närmare så är det mycket tydligt att det är arbetsgivarparten, Sveriges 

hamnar, som agerar oproportionerligt aggressivt och hårt på ett sätt som drabbar Sveriges ekonomi 

samtidigt som det är ett angrepp på den svenska arbetsmarknadsmodellen.  

Vårt kommunägda hamnbolag, Helsingborgs Hamn AB, är idag medlem i Sveriges hamnar.  Det gör 

att även vi som förtroendevalda har ett ansvar för hur denna fråga hanteras. Vi har ju möjlighet att 

via vårt bolag framföra våra synpunkter och ställa krav på hur Sveriges Hamnar ska hantera den 

pågående konflikten.  

För oss i Vänsterpartiet är det orimligt att inte ta ansvar för att värna den svenska modellen med 

rätten att teckna kollektivavtal. Likaså är det självklart att vi som ägare av våra kommunala bolag 

arbetar för att även de ska efterleva dessa grundläggande krav. 

Med anledning av ovanstående vill Vänsterpartiet ställa följande frågor 

● Anser kommunledningen att agerandet från Sveriges Hamnar gagnar den verksamhet som 

vårt kommunala bolag bedriver och ska bedriva? 

● Anser kommunledningen att agerandet från Sveriges Hamnar följer de principer som vi i 

kommunen tillämpar för anställningar och tecknande av kollektivavtal? 

● Har kommunledningen övervägt att uppdra till hamnbolaget att utreda möjligheterna att 

ansluta sig till någon annan arbetsgivarorganisation, t.ex. Sobona? 

● Om svaret på ovanstående fråga är nej, kan det bli aktuellt att göra ett sådant övervägande? 

För Vänsterpartiets fullmäktigegrupp 

 

Ingrid Mattiasson Saarinen 

 


